
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer P. Rebergen namens de 

ChristenUnie gestelde vragen over het effect van stijgende energiekosten op 

schuldhulpregelingen. De brief van de vragensteller treft u in de bijlage aan. 

Begin september trok de NVVK, de branchevereniging van schuldhulpverlening, aan 

de bel om te waarschuwen dat mensen die gebruik maken van een schuldhulpregeling 

door de stijgende energiekosten in de problemen kunnen komen. De NVVK ziet 

vooral dit jaar problemen ontstaan nu de koopkrachtsteun voorlopig nog uitblijft en 

pas in 2023 zal zorgen voor financiële verlichting. Een hoge energierekening kan er in 

veel situaties voor zorgen dat mensen niet meer aan de afspraken van het 

schuldhulpverleningstraject kunnen voldoen. Voor schuldeisers kan dat reden zijn om 

de schuldhulpregeling te beëindigen. Daarmee komen de gemaakte afspraken te 

vervallen, met alle ingrijpende gevolgen van dien. De ChristenUnie maakt zich grote 

zorgen dat mensen die soms al jaren hun best doen om uit de schulden te komen nu 

door overmacht wellicht nog dieper in de financiële problemen raken. Aangezien de 

gemeente Groningen de schuldhulpverlening met de GKB in eigen beheer heeft, wil 

de ChristenUnie weten of het college mogelijkheden ziet om te voorkomen dat deze 

kwetsbare groep buiten de boot valt. 

1. Herkent het college dat een hoge energierekening kan leiden tot problemen in 

de schuldsanering? Heeft het college inzicht in de mogelijke omvang van het 

probleem in Groningen?  

We herkennen dat hoge energierekeningen soms tot problemen kunnen leiden bij het 

opzetten en nakomen van schuldregelingen. De omvang van dit probleem is op dit 

moment nog niet erg groot. We proberen ondanks de gestegen energielasten nog 

steeds schuldregelingen voor inwoners in problematische schuldsituaties op te zetten. 
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Volgvel 1 

 

Het kost wel meer moeite om schuldeisers te overtuigen akkoord te gaan met onze 

schuldregelingsvoorstellen. Indien nodig zetten we het wettelijk schuldsaneringstraject 

in. Er is tot op heden in onze gemeente geen schuldsanering beëindigd in verband met 

een te hoge energierekening. 

2. Is het college het met ons eens dat het onwenselijk is dat mensen buiten hun 

schuld vanwege een hoge energierekening uit de schuldhulpverlening worden 

gezet, met alle gevolgen van dien? Welke mogelijkheden ziet het college om 

mensen die door stijgende energiekosten in de problemen komen, te 

ondersteunen?  

We zijn het met u eens dat het zeer onwenselijk is als mensen buiten hun schuld 

vanwege een hoge energierekening uit een traject van schuldhulpverlening zouden 

vallen. In onze gemeente is dat nog niet voorgekomen. Naast de energietoeslag voor 

inwoners met een inkomen tot 120% van de bijstandsnorm en de mogelijkheid van 

individuele bijzondere bijstand, hebben we een maatwerkvoorziening ingericht, 

waardoor we inwoners die gebruik maken van de diensten van schuldhulpverlening 

van de Groningse Kredietbank (GKB), financieel kunnen ondersteunen indien zij door 

een te hoge energierekening in de problemen dreigen te geraken. Wanneer inwoners 

die in budgetbeheer zitten bij de GKB worden geconfronteerd met dusdanig gestegen 

energiekosten, waardoor zij niet meer uitkomen met hun budget, kunnen wij dat vanuit 

genoemde voorziening aanvullen zodat zij ook aan hun aflosverplichtingen kunnen 

blijven voldoen. Hiermee voorkomen we onnodige uitval van inwoners uit trajecten 

van schuldhulpverlening. 

3. Is het college bereid met relevante instanties, zoals energiebedrijven om tafel 

te gaan en samen te werken aan oplossingen? 

We werken als gemeente in het kader van de wettelijke taak vroegsignalering samen 

met 21 energiebedrijven. Er is sedert enige tijd sprake van een toename van signalen 

van betalingsachterstanden. We proberen naar aanleiding van signalen contact te 

zoeken met inwoners en tijdig schuldhulp aan te bieden. 

Het kabinet heeft over de hoge energieprijzen overleg gevoerd met de 

energiebedrijven. We vinden het een goede zaak dat het kabinet een prijsplafond voor 

gas en licht wil instellen. Het betreft een tijdelijke maatregel die op 1 januari 2023 

moet ingaan en tot einde van het jaar doorloopt. Vanaf 1 november dit jaar lijkt dit al 

invloed te hebben op de hoogte van de voorschotten die inwoners nu betalen aan hun 

energiebedrijf. Daarnaast heeft het kabinet landelijk afspraken gemaakt met 

energiebedrijven dat huishoudens komend half jaar niet zomaar afgesloten mogen 

worden van gas en licht. Hiermee zijn echter niet altijd financiële problemen bij 

kwetsbare huishoudens opgelost. We zijn daarom aan het onderzoeken of we inwoners 

die in financiële problemen (dreigen te) raken de komende maanden met een pakket 

van gemeentelijke maatregelen kunnen ondersteunen, vooruitlopend op de 

aangekondigde landelijke maatregelen. 

 

 

 

 



Volgvel 2 

 

4. Op welke termijn verwacht het college deze oplossingen te kunnen presenteren 

en implementeren, aangezien dit een actueel en urgent probleem is? 

We werken momenteel aan een pakket maatregelen ter overbrugging van de komende 

maanden vooruitlopend op de door het kabinet aangekondigde maatregelen. We zullen 

u zo snel mogelijk, naar verwachting medio oktober hierover informeren. 

Zoals gezegd lopen we vooruit op de landelijke maatregelen, maar zullen ook na 

invoering van die maatregelen als gemeente een vinger aan de pols houden, over hoe 

die maatregelen zich vertalen naar de praktijk van de huishoudens van onze inwoners. 

Daarbij proberen we een vangnet te bieden voor individuele gevallen waarin de 

maatregelen niet voldoende blijken te zijn. 

5. Hoe gaat de gemeente, indien zij zelf de schuldeiser is, om met financiële 

problemen bij inwoners en bedrijven door een hoge energierekening? 

Bij de uitvoering van schuldhulpverlening hebben we te maken met vooral de afdeling 

Inkomen (uitvoering Participatiewet), het Noordelijk Belastingkantoor, de GKB 

(sociale kredieten) en de gemeente Groningen debiteurenbeheer. Onze gemeentelijke 

schuldeisers hebben een sociaal incassobeleid, treffen indien mogelijk 

betalingsvoorstellen met inwoners die hun schuld niet direct kunnen betalen en gaan in 

de regel akkoord met schuldregelingsvoorstellen. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


